

Bil. 10

**Selasa
16 Oktober 2018**



MALAYSIA

LAPORAN PROSIDING

MESYUARAT JAWATANKUASA KIRA-KIRA WANG NEGARA (PAC)

Mengenai:

**Tuntutan Tunggakan Bayaran Cukai Barang dan
Perkhidmatan (GST) Berjumlah RM19.4 Bilion**

Kementerian Kewangan Malaysia (MoF):-

- i. Ketua Setiausaha Perbendaharaan,
Yang Berbahagia Datuk Ahmad Badri
bin Mohd Zahir

**PARLIMEN KEEMPAT BELAS
PENGGAL PERTAMA**

**MESYUARAT JAWATANKUASA KIRA-KIRA WANG NEGARA
BILIK MESYUARAT JAWATANKUASA 1, TINGKAT 2 BLOK UTAMA
BANGUNAN PARLIMEN, PARLIMEN MALAYSIA
SELASA, 16 OKTOBER 2018**

AHLI-AHLI JAWATANKUASA

Hadir

Y.B. Datuk Seri Dr. Ronald Kiandee [Beluran]	- <i>Pengerusi</i>
Y.B. Tuan Wong Kah Woh [Ipoh Timur]	- <i>Timbalan Pengerusi</i>
Y.B. Tuan Wong Chen [Subang]	
Y.B. Tuan Haji Akmal Nasrullah bin Mohd Nasir [Johor Bahru]	
Y.B. Tuan Willie anak Mongin [Puncak Borneo]	
Y.B. Tuan Steven Choong Shiau Yoon [Tebrau]	
Y.B. Ustaz Haji Hasanuddin bin Mohd Yunus [Hulu Langat]	
Y.B. Tuan Wong Hon Wai [Bukit Bendera]	
Y.B. Puan Wong Shu Qi [Kluang]	
Y.B. Tuan Muslimin bin Yahaya [Sungai Besar]	
Y.B. Datuk Seri Haji Ahmad bin Haji Hamzah [Jasin]	
Y.B. Tuan Robert Lawson Chuat [Betong]	
Y.Bhg. Datuk Roosme binti Hamzah	- <i>Setiausaha</i>

Tidak Hadir [Dengan Maaf]

Y.B. Dato' Sri Hasan bin Arifin [Rompin]
Y.B. Dato' Takiyuddin bin Hassan [Kota Bharu]

URUS SETIA

Encik Ahmad Johan bin Mohd Afandi [Ketua Sekretariat Jawatankuasa Kira-kira Wang Negara, Parlimen Malaysia]
Puan Siti Noor Akmar binti Zulkafli [Juruaudit Jawatankuasa Kira-kira Wang Negara, Parlimen Malaysia]
Encik Rosli bin Aw Ahmad [Juruaudit Jawatankuasa Kira-kira Wang Negara, Parlimen Malaysia]
Cik Fatin Izzati binti Mohd Radzi [Jurubahasa Serentak Kanan II Seksyen Jurubahasa dan Terjemahan (Pengurusan Dewan Rakyat), Parlimen Malaysia]

HADIR BERSAMA

Jabatan Audit Negara

Y.Bhg. Dato' Haji Che Isa bin Che Kob [Timbalan Ketua Audit Negara (Kewangan)]
Encik Y Hamdan bin Mohd Dom [Pengarah (Bahagian Audit ICT)]

samb/-

HADIR BERSAMA (samb/-)**Jabatan Audit Negara**

Cik Raftah binti Ibrahim [Timbalan Pengarah Audit 1 (Kewangan)]
Encik Haslim Eairon bin Mat [Penasihat Perkastaman]
Encik Mohd Faez bin Mohd Fauzi [Penolong Pengarah Audit]
Encik Mohd Shakib bin Ishak [Penolong Juruaudit]

Jabatan Peguam Negara

Y.Bhg. Datuk Amirudin bin Abd. Rahman [Timbalan Ketua Bahagian Penasihat I]
Encik Mohd Farid Huzaimi bin Mohd Baderudin [Peguam Persekutuan]

Jabatan Perkhidmatan Awam (JPA)

Puan Noor Aini binti Ahmad [Timbalan Pengarah Kanan]

Kementerian Kewangan Malaysia (MOF)

Encik Azize bin Taib [Ketua Seksyen Parlimen & Kabinet]

Jabatan Akauntan Negara

Puan Maslina binti Kamarudin [Timbalan Pengarah (Bahagian Perkhidmatan Operasi Pusat dan Agensi)]

Suruhanjaya Pencegahan Rasuah (SPRM)

Dato' Shamshun Baharin bin Mohd Jamil [Timbalan Ketua Pesuruhjaya (Pencegahan) SPRM]

SAKSI**Kementerian Kewangan Malaysia (MOF)**

Y.Bhg. Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir [Ketua Setiausaha Perbendaharaan]
Encik Suhaili bin Ahmad [Setiausaha Bahagian (Bahagian Strategi Korporat dan Komunikasi)]
Encik MA. Sivanesan [Timbalan Setiausaha Bahagian Cukai (Cukai Tidak Langsung Dan GST)
[TSBC (CTL)]
Encik Mohd Hassan bin Ahmad [Timbalan Setiausaha Bahagian (Dasar Fiskal)]
Encik Ezleezan bin Othman [Ketua Seksyen Bahagian Cukai (Dasar & Pelaksanaan GST)
[KS(GST)]
Encik Muhammad Akram bin Ab Aziz [Pegawai Khas kepada Ketua Setiausaha Perbendaharaan]

LAPORAN PROSIDING

MESYUARAT JAWATANKUASA KIRA-KIRA WANG NEGARA PARLIMEN KEEMPAT BELAS, PENGGAL PERTAMA

Selasa, 16 Oktober 2018

Bilik Jawatankuasa 1, Tingkat 2 Blok Utama,
Parlimen Malaysia, Kuala Lumpur

Mesyuarat dimulakan pada pukul 2.32 petang

[Yang Berhormat Datuk Seri Dr. Ronald Kiandee mempengerusikan Mesyuarat]

Tuan Pengerusi: Ya, kita mulakan mesyuarat, saya melihat kuorum cukup untuk mesyuarat ini dimulakan. Selamat petang, salam sejahtera kepada Yang Berhormat Timbalan Pengerusi PAC dan semua Ahli-ahli PAC. Begitu juga salam saya berikan kepada ex-officio PAC yang terdiri daripada Kementerian Kewangan, Jabatan Perkhidmatan Awam, Jabatan Peguam Negara, Suruhanjaya Pencegahan Rasuah Malaysia, Jabatan Audit Negara, Jabatan Akauntan Negara Malaysia dan Unit Perancang Ekonomi.

Hari ini PAC mengadakan prosiding yang keempat membabitkan isu tuntutan tunggakan bayaran cukai barangan dan perkhidmatan GST berjumlah RM19.4 bilion. Di hadapan kita adalah Yang Berbahagia Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir dan barisan pegawai-pegawainya. Selamat datang ke Parlimen dan ke PAC Yang Berbahagia Datuk. Tahniah atas pelantikan sebagai Ketua Setiausaha Perbendaharaan yang baharu sejak 12 September 2018. Prosiding hari ini penting bagi kita dan penting bagi PAC untuk mendengar sendiri daripada Pegawai Pengawal Kementerian Kewangan yang bertanggungjawab secara langsung kepada isu yang sedang kita bincangkan.

Yang Berbahagia Datuk kita telah memanggil beberapa saksi untuk memberi keterangan dan kita dimaklumkan bahawa pungutan wang GST ini dimasukkan di dalam *Consolidated Fund* walaupun dalam Akta GST itu menghendaki bahawa pungutan itu dimasukkan dalam *Trust Fund GST*. Akan tetapi kalau kita tengok Perlembagaan Persekutuan, seksyen 54(2) "*Maka hendaklah dibayar dalam kumpulan wang itu amaun cukai yang dipungut di bawah akta ini sebagaimana yang diberi kuasa oleh Menteri*".

Soalnya sama ada SOP untuk memasukkan pungutan wang di dalam Kumpulan Wang Disatukan, *instead of the* Wang Amanah GST itu telah diberi kuasa oleh Menteri mengikut Peraturan Mesyuarat 54(2).

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir [Ketua Setiausaha Perbendaharaan]: *Bismillahir Rahmanir Rahim, Assalamualaikum warahmatullahi wabarakatuh.* Terima kasih Tuan Pengerusi dan semua Ahli-ahli. Ingin saya jelaskan di sini macam Tuan Pengerusi *mention* tadi *before* saya masukkan dalam *in detail*, saya telah dilantiklah, terima kasihlah atas itu pada 12 September. *So, following that actually what do you call I had the first meeting*, saya ada *meeting* pada 21 September sebagai Pengerusi Jawatankuasa Aliran Tunai.

Apabila kita bercakap tentang GST *refund* ini Tuan Pengerusi, seingat saya dalam konteks *revenue* kerajaan ini sebab saya pun pernah menjadi Ahli Jawatankuasa Aliran Tunai. Apa yang kita dapat itu adalah *net*. Kita— mengikut kita punya *cashflow* lah apa yang kita dapat adalah *net*. Jadi selebihnya itu sepatutnya, *by right* nya *should be* di dalam tabung *refund* tadilah. Sebagai contohnya Tuan Pengerusi *mention* tadi sebanyak RM19.4 bilion. Akan tetapi pada 21 September, semasa saya mempengerusikan mesyuarat kita telah— tabung itu telah meningkat sebanyak GST kasarnya adalah RM35.359 bilion dan kita telah membuat pembayaran balik sebanyak RM13.214 bilion. *So probably balance* nya berapa ya? 35 minus 2 lah. *[Disampuk]* 22, lebih kurang 23 lah Tuan Pengerusi.

Jadi kedudukan kita sekarang ini tuntutan nya adalah lebih kurang 23, dia sudah *increase* lah semasa saya mempengerusikan mesyuarat pada 21 September. Daripada tuntutan itu Tuan Pengerusi kita telah memperuntukkan untuk tahun ini sebanyak RM3.9 bilion untuk kita jelaskan dan *the balance of* Tuan Pengerusi *mention about* tadi lebih kurang RM19 bilion itu akan dijelaskan pada tahun hadapanlah.

Oleh sebab kita perlu ingat kita tidak boleh *afford to pay all*, kalau tidak ia akan menjejaskan defisit negara. Bukan setakat itu sahaja *and at the end of the day* kita takut menjejaskan rating kitalah. *Because* dalam *what do you call* perjanjian kita atau *promise* kita itu *we want to maintain actually deficit of 2.8 percent at that point of time* lah. *So*, kalau kita banyak kita buat untuk tuntutan kita tidak boleh *afford actually to retain that one*, kita takut menjejaskan aspek-aspek lainlah.

Akan tetapi saya tidak tangkap tadi yang *the last part* yang Tuan Pengerusi *mention* tadi.

Tuan Pengerusi: Okey, kita dimaklumkan oleh pihak AGC bahawa SOP untuk memasukkan pungutan hasil daripada GST ini ke Kumpulan Wang Disatukan itu bertentangan dengan Akta GST yang menghendaki untuk pungutan itu dimasukkan dalam Tabung Amanah GST. Akan tetapi memang telah menjadi prosedur SOP Kementerian Kewangan untuk memasukkan semua pungutan hasil di dalam Kumpulan Wang Disatukan. *So*, di dalam Perlembagaan Persekutuan mengikut Perkara 97 itu, ia mesti ada kuasa oleh Menteri kecuali

kalau Menteri Kewangan gunakan kuasa untuk wang itu dimasukkan ke dalam Kumpulan Wang Disatukan.

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: Saya minta maaf Tuan Pengerusi, *I hope I am wrong* lah because you mention about that one tetapi kalau kita tengok dalam *what do you call* Akta Acara Kewangan *actually whatever money that we received, initially it have to go into what do you call Consolidated Fund*. Saya tidak tahu macam mana dia punya...

Tuan Pengerusi: Akan tetapi Akta GST dia kata masuk dalam Amanah.

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *I think dia net, net kot because* GST kita masukkan yang kita terima– yang itu saya rasa Tuan Pengerusi *I think probably what do you call– I don't know we need to ask what do you call the AG in that one. But as far as MOF punya concern* bila kita buat satu bajet, dia ada *certain amount of money* yang *net* yang *we are supposed to receive*. So *whatever money that we received* itu memang kita masuklah.

Tuan Pengerusi: *We were told is 65 percent* daripada itu boleh diguna, jadi *thirty five percent side* untuk fund.

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *Let say* macam *this year we are targeting* masa ada GST lah kita *targeting about RM44 bilion*. So, *so long as duit itu masuk kita and we meet the target the RM44 billion* itu *we are okay* lah.

Tuan Pengerusi: Okey. So, *it still the SOP of kementerian* untuk memasukkan pungutan semua ini di dalam *Consolidated Fund until today*.

■1440

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *On the net* bukan? *On the net*.

Tuan Pengerusi: *On the net until today?*

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: Ya. *On the net. On the net*.

Tuan Pengerusi: *Has never been question of it is legal, it is not right to do that*.

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *No, no*. Bukan. *This now we are talking on the net only*.

Tuan Pengerusi: Okey, ya. *I understand that part. Okay*. So, tidak ada isu berbangkit bahawa *it shouldn't be in the Consolidated Fund as why as GST money is concern, it should be in the trust fund*. So as far as your concern, *it had been in the process or the procedure or the SOP of the kementerian to put the money into the Consolidated Fund first, then only you keep aside 35 percent into the Tabung Amanah. That has been the process is it?*

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *No. That I think to my understanding, sefahaman saya, let say* kita ambil analogi katalah kita *collect RM10. Then the net* itu setelah kastam dia *hold*

katalah *for GST refund* itu RM3, *so the net* RM7 itu baru masuk dalam *consolidated*. Dia akan masukkan *that one*.

Tuan Pengerusi: Okey, yang isu 19.4 bilion itu, adakah pihak Kementerian Kewangan telah menerima *that amount before this?* Tuntutan GST itu.

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: Tidak adalah *because* kita *whatever we received, we received the net. As far as we are concerned, we want to make sure that* hasil kita mencukupi. Itu sahaja. Makna kastam, *by right custom they should actually deduct the whatever what do you call the refund that they suppose to* apa yang dia perlu bayar. *Then the net* itu dia masuk dalam *as our government revenues*.

Ustaz Haji Hasanuddin bin Mohd Yunus [Hulu Langat]: Tuan Pengerusi, saya hendak tanya tadi, kalau *you* buat satu *assumption* tadi RM10, RM7 diberi kepada MOF, RM3 kastam simpan di mana duit itu?

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: Sepatutnya dia duduk dalam *trust fund*.

Ustaz Haji Hasanuddin bin Mohd Yunus: *Trust fund?*

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: Ya. *To refund*-lah.

Ustaz Haji Hasanuddin bin Mohd Yunus: Wang amanahlah. *So, you* hendak kata bahawa sebenarnya duit yang GST selama ini mengikut aliran yang betul?

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *Yes*.

Ustaz Haji Hasanuddin bin Mohd Yunus: RM3 masuk amanah, RM7 masuk ke...

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: Akan tetapi kita tidak ada *fixed*. *Custom will determine how much refund they need to pay, then the balance* itu dia akan masuk *net*.

Ustaz Haji Hasanuddin bin Mohd Yunus: Okey.

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *Because* bila kita merancang satu kita kata *let say* macam 2017 kata Yang Berhormat, kita rancang dari segi *revenue*, kita akan tanya kastam *how much money actually do you think that you can give us in term of collection*. Jadi, *let say* dia *say* katalah kita tidak tahu berapa *collection* dia, *but based* katalah kita kata dalam RM100, *probably they think that maybe they can give us RM60*. *So, based on that one, that is how we build up our budgeting* punya sistem. *So, whatever we received* itu, *we received the net. We don't receive the gross*.

Tuan Wong Chen [Subang]: Datuk okey, saya hendak tanya, dalam menentukan apakah peratusan yang perlu disimpan atau diberi kepada MOF dan berapa balik kepada kastam itu, siapa putuskan peratusan itu?

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: Dia ada mesyuarat *what do you call* apa nama, bayaran balik GST itu Yang Berhormat.

Tuan Wong Chen: Betul. Jadi melalui mesyuaratlah, bukan...

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: Yes. Melalui mesyuarat...

Tuan Wong Chen: Bukan keputusan kastam?

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: Bukan keputusan kastam, bukan keputusan individu. *That one* melalui mesyuarat.

Tuan Wong Chen: Jadi, mesyuarat menentukan berapakah peratus yang diberi...

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: Yes.

Tuan Wong Chen: Akan tetapi amalannya sampai ke hari ini ialah lebih kurang 70 peratus diberi kepada MOF, 30 peratus diberi kepada kastam untuk *refund*?

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *Not really.*

Tuan Wong Chen: *Not really, is it?*

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *Not really. Just now I was just giving the analogy...*

Tuan Wong Chen: *Oh, I see. I see.*

Datuk Seri Haji Ahmad bin Haji Hamzah [Jasin]: Yang Berbahagia Datuk, sebagai Ketua Setiausaha Perbendaharaan, *you are managing the Consolidated Fund. That's mean now all taxes that you received whatever money that for the main of the government will go into the Consolidated Fund. That means, you are getting the gross.*

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *No, no. Dalam GST, kita receive net.*

Datuk Seri Haji Ahmad bin Haji Hamzah: *I see. Where does that balance of the gross goes to?*

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *The balance of the gross itu should be inside what do you call that the Tabung Amanah.*

Tuan Wong Chen: *To refund back.*

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *To refund back.*

Datuk Seri Haji Ahmad bin Haji Hamzah: *I see. [Bercakap tanpa menggunakan pembesar suara]*

Encik Mohd Hassan bin Ahmad [Timbalan Setiausaha Bahagian (Dasar Fiskal), Kementerian Kewangan]: *If I may to add just now, my name is Mohd Hassan bin Ahmad. Consolidated Fund ada tiga. Pertama is hasil. Kedua is amanah. Ketiga adalah pinjaman. So, kalau tadi mengatakan bahawa kalau duit dimasukkan melalui pinjaman akan masuk di kumpulan pinjaman di bawah Consolidated Fund. Kalau dimasuk hasil, dia akan masuk di Kumpulan Hasil Disatukan. Akan tetapi seperti Datuk mengatakan, it is a net for GST masuk di dalam hasil. Kalau benda itu daripada trust fund, dia akan masuk di trust fund. So bila cakap Consolidated Fund ini,*

dia ada tiga sebenarnya Yang Berhormat. So kalau hasil daripada pinjaman, dia tidak semestinya masuk hasil, dia masuk ke akaun pinjaman. So, dia ada tiga akaun.

Datuk Seri Haji Ahmad bin Haji Hamzah: Dalam akaun apa tadi?

Encik Mohd Hassan bin Ahmad: Akaun *Consolidated Fund* dia ada tiga. Pertama ialah hasil, amanah dan juga pinjaman, *loan account*. So kalau duit itu datang di Jabatan Akauntan Negara, kalau daripada sumber pinjaman, nama dia *Consolidated Fund* tetapi dia akan *channel* kepada pinjaman. Kalau dia daripada hasil, yang *net* tadi dia masuklah di hasil selepas tolak *refund because* kita tidak pernah tahu berapa banyak *refund*. Kita tengok nombor *net* itu. So, begitulah dia punya ini. Saya *just* hendak tambah penjelasan tadi yang takut orang *confuse* duit pinjaman pun masuk dalam.

Tuan Wong Kah Woh [Ipoh Timur]: Tuan Pengerusi, kepada Datuk Badri, saya berpandangan bahawa perbincangan ataupun apa yang dinyatakan oleh Datuk Badri tadi *has further confused the members of the committee with due respect* kerana pada sebelum ini sekiranya *my memory serves me correct*, apa yang berlaku ke atas kesemua wang yang telah pun dikutip dari GST itu akan dimasukkan ke dalam *Consolidated Fund* akaun hasil. Kesemuanya dimasukkan. Selepas itu dalam mesyuarat bulanan, maka 35 peratus daripada hasil *collection* tersebut akan dipindah masuk ke dalam Akaun Amanah. So, *is that the position that we are taking now?* Ini sebab tadi Datuk Badri kata *whatever go into the hasil is actually the net, then the other part goes into the Amanah Account. I think this part confused us. That's number one.*

Kedua, mungkin sebelum Datuk Badri boleh memberikan penjelasan lanjut, boleh tidak Datuk Badri menjelaskan kepada *committee* ini, berapakah jawatankuasa yang dipengerusikan oleh KSP dalam kesemua hal ehwal GST? Ini kerana kita tahu ada satu jawatankuasa berkenaan dengan aliran tunai, satu lagi berkenaan dengan amanah *fund or something like that*. So, *can you give us actual, a very clear situation about the nama of the jawatan yang dipengerusikan oleh KSP berkenaan dengan kesemua isu yang berkenaan dengan GST and what is the purpose of that jawatankuasa. Then only we came back to the issue of how the money will be debited in.*

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *I think Yang Berhormat, you are right to mention what do you call I stand guided by my officer. The collection itu dia masuk Consolidated Fund and then dia what do you call it goes back to dalam Kumpulan Wang Amanah. Akan tetapi whatever what I am trying to say, whatever what do you call money that we received itu, actually dalam in our account actually is the net of what do you call the refund that you put it in Wang Amanah.*

So, to answer your second question, during the cashflow meeting itu, actually kita ada tiga jawatankuasa. Satu adalah Jawatankuasa Aliran Tunai, keduanya Jawatankuasa Kumpulan

Wang Bayaran Balik GST dan yang ketiganya adalah Tabung Bayaran Balik Cukai Pendapatan. Dia ada tiga. Jadi...

Tuan Wong Kah Woh: So yang berkenaan dengan GST nombor satu dan dualah. Jawatankuasa Aliran Tunai dan Jawatankuasa KWPP. *No?*

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *No.* Dia satu sahaja. GST sahaja. Pertama itu *what do you call* kita *only discuss so called* kita punya *our cashflow* sahaja. *Cashflow position.*

Tuan Wong Kah Woh: *Cashflow overall?*

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *Overall. Cashflow position.* Kedua itu barulah kita *discuss on what do you call GST refund.* Ketiga itu *on LHDN* punya *refund.*

■1450

What do you call, memandangkan – actually to tell you the truth Yang Berhormat masa saya, *previously I attended the meeting of cashflow* ini saya pun tidak tahu kata sebenarnya ada dua lagi *meeting* ini *because members are almost the same.* So, ia berjalan macam sekali sahaja. So, *when I chaired the meeting* ini *then suddenly I realised there are three meetings,* ada tiga *meeting.* So, *that is why now I segregate it to say that okay you masuk meeting* ini, *habis meeting* ini *we have to excuse,* kita hendak – *but the members are almost the same.* Cuma adalah seorang atau dua orang yang *when we know is still there,* kita minta *excuse* juga *at that point of time.* Akan tetapi GST memang dia *discuss on that GST* sahaja. *Cashflow* memang kita *discuss on overall cashflow* sahaja.

Tuan Pengerusi: *I understand* ada tiga akaun dalam *Consolidated Fund, revenue, loan* dan amanah. Ada tiga. *But the Akta GST says, collections from GST* mesti masuk dalam *GST Trust Fund.* Itu Akta GST. Akan tetapi *it has been a practice of Kementerian Kewangan* untuk semua *revenue* masuk dalam *Consolidated Fund.* Akan tetapi ada *Federal Constitution, Perlembagaan Persekutuan* yang ada Akta Cukai ini dia kata seksyen 54(2) ini, *“Maka hendaklah dibayar dalam kumpulan itu amaun cukai yang dipungut di bawah akta ini sebagaimana yang diberi kuasa oleh Menteri.”* So, *the question is sama* ada memang *it has been a practice for Menteri Kewangan* untuk menggunakan kuasa dia untuk semua pungutan termasuk pungutan GST. *Instead* termasuk dalam *GST Trust Fund* ia masuk dalam *Consolidated Fund, in that three sections, consolidated fund* itulah.

So, the question is sama ada *it has been that* kuasa Menteri menggunakan untuk memasukkan semua pungutan GST dalam *Consolidated Fund?*

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *That one I think* Yang Berhormat, *I don't think I can answer that sama* ada atau tidak ada *because as I mentioned,* saya pun *the current month* sahaja *I just attended.* *Because previously when I was the timbalan, I have got nothing to do with this*

one, so I tidak attend. Cuma, I need to check sama ada, ada atau tidak yang Yang Berhormat mention about kelulusan daripada Menteri Kewangan to allow all the money to be put under that one.

Tuan Pengerusi: Okey. Bagaimana keadaan dikatakan bahawa wang di dalam Consolidated Fund itu habis digunakan? Say tidak ada wang di dalam itu. So, how do you explain that sama ada penggunaan wang itu di luar daripada peraturan ataupun ikut dasar kerajaan, peraturan penggunaan wang dalam Consolidated Fund.

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: Sorry Yang Berhormat. Which one? Consolidated Fund kita ada wang. You mean yang dalam Akaun Amanah itu kah?

Tuan Pengerusi: Consolidated Fund. Says that we don't have money in Consolidated Fund... [Bercakap tanpa menggunakan pembesar suara]

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: Tabung Kumpulan Wang, I don't think – at all time Consolidated Fund ada duit. I don't think we have a problem with Consolidated Fund.

Tuan Pengerusi: [Berucap tanpa menggunakan pembesar suara]

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: Yes. It is because collection itu ia month by month. Ia akan...

Datuk Seri Haji Ahmad bin Haji Hamzah: Sepatutnya Tuan Pengerusi, kalau apa penerangan daripada Datuk Ahmad Badri tadi kita sudah faham. Walau bagaimanapun, kita menghadapi masalah kekurangan wang untuk bayar semula. Ini kerana kalau kita dapati di sini Consolidated Fund tadi adalah mengurus untuk apa juga pendapatan kepada kerajaan. Selepas itu hasil hanya ambil net sahaja. Bahagian hasil ya. The rest of the money will go to amanah, by right amanah.

So, kalau dalam perkara ini amanah mesti ada duit selalu. Maknanya duit daripada 35 peratus atau 30 peratus tadi should be managed by amanah ataupun trust fund, sepatutnyalah.

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: Akan tetapi Yang Berhormat kalau kita tengok because macam dengan Yang Berhormat Tuan Wong mentioned tadi, the collection itu kita masuk then we keluar back. Okay, we have to remember Yang Berhormat bukan maksudnya kita tidak ada dalam fund itu. We are managing cashflow. From day one, makna kata from January until December. Sebagai contohnya pada 1 Januari, we don't have anything tetapi doesn't mean that we have something. By the end of 31st January, we have something.

Kita tidak boleh kalau semua – to me, I hope I am wrong. Kita tidak boleh semua kita ambil, kita letak dekat fund, kita hendak manage apa. We are managing. Even katalah let say on the 15th January kita announce budget, kita kata kementerian ini kata RM5 bilion, kementerian – kita tidak boleh bagi semua. Kita manage. As times goes you ambil, you ambil, you ambil,

progressing, progressing. That's was the reason by saya kata trust itu mesti ada tetapi tidak adalah sampai to the extent that they cannot pay.

But kalau you asked me in actual fact yang masa kejadian itu, saya tidak tahulah macam mana actually at that point of time but as far as I can understand every time once they need the money actually they should be dalam tempat itu. Bear in mind Yang Berhormat because macam tuntutan RM19 bilion, dia tuntutan. That's what dia tuntutan. Doesn't mean that kita akan accommodate semua requests itu. We have to go through the audit Yang Berhormat.

I think you know better, we have to go through the audit. Audit ini macam for example end of this year ini dia cuma sempat audit RM3 bilion sahaja. To me, Tuan Pengerusi might be right because under the act everything has to be under that one. To me, kalau kita letak semua di situ, we are doing what? I mean, kita tengok dia kalau let say they need three billion, then we put in three billion, they pay. Then, let say they say they request another RM5 billion, we put in RM5 billion, to me. But I hope I am wronged also.

Macam Tuan Pengerusi mention tadi under the act everything has to be put under that one. Cuma saya nampak dari segi managing cashflow. But I am still new. I hope going forward based on your question and everything, I hope I should have done a proper administration, going forward. Saya harap-harap macam itu. I stand guarded all of you also besides all the question.

Tuan Wong Chen: *Datuk, at the material time yang kita lihat sekarang ini RM19.4 bilion ini adalah pada masa Mei, betul atau tidak? 31 Mei. At the material time you were not in the MOF?*

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *No, I am in MOF, I am the timbalan so doing the management.*

Tuan Wong Chen: *Doing the management.*

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *So, I am not part of the cashflow team.*

Tuan Wong Chen: *Cashflow team. So, you are not part of the cashflow team.*

Tuan Haji Akmal Nasrullah bin Mohd Nasir: *You are the committee isn't it?*

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *No, committee is under...*

Seorang Ahli: *Policy, policy.*

Tuan Wong Chen: *So, I think we are beating around the bush. Let me just get straight to the point. The Minister of Finance says that the RM19.4 billion has been used or stolen or whatever, whatever version he is on record. What is the opinion of your ministry? I mean we are here to hear your testimony right. So, why don't you just get straight to the point and tell us what is the issue. Is it misused, is it stolen or is it what?*

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *My personal opinion, I don't think it is stolen. It is there. The money is there cumanya I just want actually – cumanya the procedure how is it what*

do you call being actually the process being done. The money is there. No way you talked dari segi this current juncture that money will be suddenly whatever you call it dicuri, misused or whatever it is. Cumanya probably as I mention that we are managing cashflow. That's it. I don't think it is lost anywhere even single a cent the money is there.

Tuan Wong Kah Woh: *Where is the money Datuk? Where is the money when you say the money is there? I am curious on that. Of course, where is the money of course – I think we can come to conclusion that some of the money has been used as a revenue for the government because the retention of 35 percent is not sufficient to actually cater the refund. So, that is why I don't think it is actually right to say that the money is there but the more accurate situation would be yang the retention of 35 percent is not enough to cater the refund and the 65 percent was actually an over-estimated in the budget.*

■1500

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *No. I stand guided by my people but I don't think so far, kita ada problem— we had a problem in term of what do you call you refund back the money. Kan? Because tadi as I mentioned, we are managing a cash flow. Cuma what do you call, when we mentioned about 19— we are not going to refund 19 because we have to go through the audit, you know. There is a lot of things lah. Macam dengan saya bagi contoh macam currently I mention about 23 billion where do you call claim back, Yang Berhormat Pengerusi ya. Cuma, daripada situ yang kita lulus at the moment is only 3.8, after audit, kan. 3.8 and this one we'll pay. That's an allocation and then because the rest itu believing the balance of what 19 billion.*

Tuan Wong Kah Woh: *Sorry Datuk. When you say we will pay, that means we pay from which account?*

Datuk Seri Haji Ahmad bin Haji Hamzah: *No. We will put in that account.*

Tuan Wong Kah Woh: *So, you will be putting it from the hasil account back to the trust fund and payout from there.*

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *Yes, back to trust fund. Yes. Yes. And then, what do you call leaving the balance that 19 billion. Even that 19 billion pun, yang tidak diaudit lagi about 14 billion. I mean not to say that we are not going to pay. We don't know whether that one we are supposed honour or not. There's something that we are yet to see. Mungkin. Mungkin from 14 itu katalah mungkin four. Until at the end of the day we are not supposed to pay, only tinggal 10 billion sahaja.*

Tuan Wong Kah Woh: *Datuk.*

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *Akan tetapi, personally— Sorry Yang Berhormat. Personally, I don't think that money— that as overall itu hilanglah. I mean.*

Tuan Wong Kah Woh: Okey...

Tuan Pengerusi: Akan tetapi, duit itu digunakan untuk pelbagai dasar kerajaanlah.

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *Yes, you are right.*

Tuan Pengerusi: Maknanya, kalau dikatakan soalan dia, *"Where's that 19 billion?"* so, then digunakan...

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: Digunakan. *You are right. I...*

Tuan Pengerusi: So, dari segi *is there any possibility for the custodian of that money abused the money?*

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *[Ketawa]* How to answer that, difficult Yang Berhormat. *I mean...*

Tuan Pengerusi: *I just* hendak tanya fasal dia kata rompak, curi. So...

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: Dari segi...

Tuan Pengerusi: Dari segi pengawalan, ada kemungkinan tidak?

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: Dari segi pengawalan, tidak ada.

Tuan Pengerusi: Di luar— digunakan di luar daripada dasar kerajaan.

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: Tidak ada Yang Berhormat. *I mean frankly* dari segi *as what you mentioned, I don't think* tidak ada. Cuma, *what do you call say* macam kontrak lah kita kata *probably contract worth RM100 and then they use what do you call they mark up for that 120 to 130. It looks like legally is legal-lah. That one* mungkin. Mungkin. Saya tidak tahu *because I'm not what do you call part of that-lah.* Akan tetapi, kalau dari segi *you* kata dia hendak keluar itu *I don't think* ada.

Tuan Pengerusi: Okey, secara undang-undang *the claim after* siasatan 14 hari dia kata. So, nampak sekarang ini macam jadi *standard process procedure* bagi kementerian untuk buat *scrutiny* yang secara terperinci. *So, we'll take you longer time than the allowable or the allow time for 14 days. So, it become SOP. People take you more than that time frame.*

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: Okey, Yang Berhormat. Kami— *let me be frank* sebagai Ketua Setiausaha Perbendaharaan...

Tuan Pengerusi: Kita ada beritahu pengalaman kewangan, *custom* yang ada peniaga yang membuat *claim* yang tidak betul— yang *you caught them.* So, *since that day you are more careful about account.*

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *Not really* Yang Berhormat. Kalau *the contract procedure let say they do something. They deliver* katalah macam *is just a service, deliver. That one* tidak ada isu-isu yang *what do you call complicated. I think that one— we still hold what do*

you call that 14 days. Kita kena bayar. *But, in this case, I think there is actually businessman outside there take the opportunity. I think we got to be careful.*

Tuan Pengerusi: *To mencari opportunity peluang untuk membuat false claim.*

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *Dari segi kita hendak refund. Ya, the opportunity that they will take. You know. I mean sebagai orang yang saya pernah lama saya duduk di Kementerian Kewangan, there's a lot of things. I think you know better.*

Tuan Pengerusi: *I heard about it. But, not now.*

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *Ya. And some of them even for one month I've been in the KSP, they have been calling me to say that the money from outside. Even, 1 trillion dollars or so, they want to give us. I was laughing because I was— I know all these. I mean the sort of things that we got to be careful. Dia bukan harga seringggit, dua Yang Berhormat. Now, we are talking about billion. I mean that sign-lah. I hope what do you call committee understand that one. Akan tetapi, on the normal what do you call payment, let say, you talk about the contract, you talk about the supply or whatever it is, they cannot fulfil 14 days, please report it to me. I rest assured that one. Because yang big macam ini we have to be careful.*

Datuk Seri Haji Ahmad bin Haji Hamzah: Tuan Pengerusi. Tadi hendak tanya pada Datuk KSP. Sepanjang Datuk berkhidmat dalam MOF, ada tidak sebelum ini ada tidak dapat laporan yang kita lambat bayar, kita tidak bayar benda GST ini.

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *Saya— Sebab saya, saya bukan part of that one. Jadi, dia tidak mari dekat saya. Probably what do you call tax division should know better because ini my colleagues they all from tax division-lah. Saya, sepanjang perkhidmatan saya almost more than 20 years, saya jaga orang finance sahaja Yang Berhormat. Jadi, saya duduk orang cerita ini, borrowing from World Bank, borrowing from there ini. Jadi, dia ada respective what do you call division yang dia buat complaint. Akan tetapi, sekarang ini banyak. Sekarang ini banyak yang bukan complaint GST sahaja, yang kontrak itu tidak bayar tahun 19 berapa saya tidak bayar— ha, sudah banyak. Because saya sudah jadi KSP ini macam-macam. But, I've got to be careful-lah macam-macam.*

Datuk Seri Haji Ahmad bin Haji Hamzah: *Maybe your colleague will be able to help you to justify all about the matters or to tell us whether you have any cases before this yang orang mengadu tidak mahu bayar. Kita tidak buat refund. Ada?*

Encik MA. Sivanesan [Timbalan Setiausaha Bahagian Cukai (Cukai Tidak Langsung Dan GST) [TSBC (CTL)]: Yang Berhormat dan Tuan Pengerusi serta Ahli-ahli. Kes lewat bayar memang ada diterima di Kementerian Kewangan walaupun *refund* ini di bawah *individual company basis* di bawah kuasa kastam. Akan tetapi, ada kalanya kementerian juga menerima

beberapa permohonan daripada syarikat yang memaklumkan tidak menerima *refund* ataupun lambat menerima *refund*. *Volume* yang diterima di kementerian tidak begitu besar. Ini kerana mereka tahu isu *refund* ini memang *direct to custom*-lah bila *individual company basis*.

Untuk makluman juga, mengenai 14 hari tadi semasa soal jawab ini. Soalan lisan di Parlimen, di Dewan Rakyat juga perkara ini pernah dibangkit mengenai isu *refund* dan sebagainya dan pernah juga dilaporkan di Parlimen sebelum ini. Akan tetapi, ada beberapa kalilah yang itu. Saya tidak dapat bila kali terakhir dilaporkan prestasi *refund*. Prestasi *refund* ini, kalau seingat saya yang dalam 14 hari ini yang pernah dilaporkan mungkin tahun lepas ataupun awal tahun ini dalam lingkungan 60 ke 70 peratus. Akan tetapi, saya tidak tepatlah. Ini saya bagi anggaran yang saya ingat sahaja. Di mana yang selebihnya 14 ke 30 hari dan selewatnya ada statistik dia ada pernah dibentangkan juga di Parlimen dan mengikut akta juga, seperti dilaporkan sebelum ini dia ada keadaan-keadaan tertentu yang mana *refund* itu menjadi lewat. Selain daripada punca yang baru timbul ini disebabkan kekurangan peruntukan dalam dana dan sebagainya sebelum ini. Lazimnya, kelewatan itu berlaku kerana ada isu verifikasi audit dan sebagainya.

Normal cases, kastam lazimnya mengambil tindakan untuk membuat pulang balik dalam tempoh tersebut dan dalam anggaran dia itu, seingat saya dalam 60 ke 70 peratus. Ini dalam awal-awal pelaksanaanlah. Memang di pulang balik dalam tempoh yang ditetapkan. Mungkin kita boleh dapatkan makluman ataupun jawab lisan *minister* dalam sesi Parlimen tadilah kalau diperlukan oleh PAC untuk ini. Kita boleh dapatkan draf jawapan itu. Terima kasih.

Tuan Wong Kah Woh: *Okay. I think Mr. Siva is well aware that we had a few proceedings and I think tujuan untuk prosiding petang ini adalah untuk kita clarify certain matter. So, mungkin dua soalan daripada saya. Kita ajukan— saya ajukan soalan pertama dahulu.*

So, when we talked about the request for the money to be transferred from the consolidated that from— what is the account name? So, that it is right. Kumpulan Wang Yang Disatukan kepada Kumpulan Wang Pembayaran Balik GST. Bagaimana— normally in what circumstances I mean bagaimana permohonan ataupun permintaan untuk pemindahan ini dibuat di bawah jawatankuasa mana dan sama ada pemindahan itu akan dibuat secara lisan dalam jawatankuasa itu oleh Pengarah Kastam atau tidak. That's my first question. After the first question, I will give my second question.

■1510

Encik MA. Sivanesan: *Okey, kecuali bagi pemindahan kali pertama it was made through a request budget – the first time.*

Tuan Wong Kah Woh: *[Bercakap tanpa menggunakan pembesar suara]*

Encik MA. Sivanesan: *Subsequently —I'm sorry, I'm using English in between. So, seterusnya ia di buat dalam mesyuarat bulanan cashflow —*

Tuan Wong Kah Woh: Mesyuarat mengenai *cashflow*?

Encik MA. Sivanesan: Akan tetapi, bukan mesyuarat *cashflow* yang menentukan.

Tuan Wong Kah Woh: Okey.

Encik MA. Sivanesan: Mesyuarat *cashflow* ini ia buat *back to back* dengan mesyuarat Jawatankuasa Kumpulan Wang Bayaran Balik GST tadi. So, bagi tujuan dalam Jawatankuasa Kumpulan Wang Bayaran Balik ini lazimnya pihak kastam, ketua pengarah atau wakil dialah, Pengarah GST bahagian kastam akan membentangkan kedudukan status *refund* yang telah diproses ataupun berapa *refund* yang diperlukan dan jawatankuasa itu mengambil kira *position* kewangan— itu yang KSP kata tadi ia masih mengambil kira *position* kewangan tadi akan meluluskan berapa amaun yang diminta dalam Jawatankuasa Kumpulan Wang Bayaran Balik GST.

Tuan Wong Kah Woh: So, permintaan akan dibuat oleh Pengarah Kastam atau pihak kastam dalam Jawatankuasa Kumpulan Wang — kedua-dua *the back to back meeting* itu dan KSP akan membuat satu keputusan untuk meluluskan seberapa yang boleh dengan mengambil kira kedudukan kewangan pada masa tersebut. Okey, itu jelas nombor satu.

Nombor dua, daripada testimoni dan juga satu surat *media statement* daripada Pengarah Kastam yang mana beliau ada menyatakan bahawa sepanjang masa ini dari tahun 2014 sampai sekarang beliau telah memohon sejumlah RM83 bilion sebagai pembayaran balik tetapi yang diluluskan hanya sebanyak RM64 bilion sahaja.

So, that leave a difference RM19 billion which we are talking about. So masalah persoalan saya sekarang adalah bolehkah pihak MOF dan KSP untuk senaraikan kepada committee ini setiap kali dalam mesyuarat bulanan berapakah yang telah pun diminta, berapa yang telah diluluskan. So, that we can see how much actually has been requested from custom and how much is actually has been approved by KSP.

Tuan Pengerusi: *Probably the reason for delay or rejection of that claims.*

Encik MA. Sivanesan: Yang Berhormat permintaan daripada *Chairman* ini pun telah diterima kementerian. Kita sedang menyediakan maklum balas maklumat-maklumat yang dipohon itulah termasuk —

Tuan Wong Kah Woh: Bila kita akan dapat?

Encik MA. Sivanesan: Kita jangka *by* hujung minggu ini sebelum —

Tuan Wong Kah Woh: *Because next week, we are getting Pengarah Kastam. So that kita boleh dapatkan sebelum itu. So that we can have an exact figure, tarikh bila, mohon berapa, lulus berapa and the next month, how much, lulus how much?*

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *We will give you that by the end of this week.*

Tuan Wong Kah Woh: *Thank you. By the end of this week?*

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: Ya.

Tuan Wong Kah Woh: *Early next week is the day, thank you.*

Tuan Haji Akmal Nasrullah bin Mohd Nasir: Tuan Pengerusi, Yang Berbahagia Datuk. Saya cuma hendak semak ialah saya rasa dari segi pengawal ketirisan tidak berlaku sebab melalui SOP dan prosedur yang agak ketat di peringkat kementerian. Cuma saya hendak faham dalam situasi sekarang seperti penjelasan Datuk tadi apa yang diterima oleh kementerian adalah net dan selebihnya sewajarnya dipindahkan kepada Kumpulan Wang Bayaran Balik GST.

Dalam situasi sekarang apabila ada tuntutan lebih daripada anggaran yang sepatutnya di bayar balik, jadi ia meletakkan kedudukan kewangan itu dalam mana? Sebab, okey sebagai contoh apabila di sebut bahawa net itu selepas ditolak 35 peratus tadi itu net kita. Sekarang ini lebih daripada net.

Jadi pertikaian ini timbul yang mana dari segi logiknya *cashflow* itu memang menjadi hak kerajaan untuk membelanjakan mengikut apa yang ditetapkan. Akan tetapi, bila berlakunya situasi *refund* itu dikatakan tidak cukup, jadi dekat mana kita sekarang sebenarnya.

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: Terima kasih, Yang Berhormat. Sebagaimana saya *mention* tadi *because* untuk tahun inilah *because* kita hendak kena jaga *the current deficit* kita semua. *So, we will allocate about RM3.9 billion, lebih kurang RM4 billion to refund*, yang selebihnya inilah dan yang selebihnya RM19 bilion itu kita akan *refund next year*. Kita akan menggunakan peruntukan belanjawan kita daripada *revenue* kita sebanyak RM19 bilion dan kita akan buat *refund* itu.

So, that going forward selepas itu *no more issue* inilah. Isu ini sudah tidak ada lagilah.

Tuan Pengerusi: *Not necessary RM19 billion because you have to —*

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: Ya, tetapi *more or less*.

Tuan Haji Akmal Nasrullah bin Mohd Nasir: Akan tetapi, dari segi situasinya, maksudnya saya tahu maksudnya kementerian akan letakkan sejumlah wang untuk menyelesaikan masalah ini. Jadi sekarang itu wang itu diambil daripada *portion* mana? Maksudnya ia akan balik *portion* yang kira net tadi ?

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: Yes, kalau kita tengok GST kita sekarang dari segi GST bersih yang kita ada sekarang Yang Berhormat, kita ada lebih kurang RM22.85 bilion, GST

bersih. So, kita akan menggunakan yang inilah untuk *refund* balik cuma kita tidak *refund* untuk tahun-tahun semasa. *We have a problem*, kita hendak bayar gaji pun tidak boleh Yang Berhormat.

Tuan Wong Kah Woh: *So, that RM22.5 billion?*

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *Yes, — RM22.85 billion.*

Tuan Wong Kah Woh: *So, currently is now the akaun hasil disatukan.*

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: Ya.

Tuan Wong Kah Woh: Okey.

Tuan Haji Akmal Nasrullah bin Mohd Nasir: Jadi dari segi pengurusan *cashflow* tadi maksudnya sebab pembayaran balik GST *refund* itu adalah berdasarkan anggaran yang ditetapkan sekitar 35 peratus. Jadi macam mana kementerian uruskan *cashflow* tersebut kalau sebagai contoh kalau perkara ini tidak dibongkar sekarang atau tidak didedahkan dalam perbincangan di Dewan Parlimen, jadi macam mana di dalam soal menguruskan *cashflow* tersebut.

Maksudnya memang kementerian yang dapat daripada hasil GST ini memang kita *allocate* untuk kegunaan kerajaan ataupun memang kita *park* siap-siap sebagai *buffer*.

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: Yang Berhormat, 35 percent itu ia bukan ada *what we call fixed amount*. Ia akan menentukan semasa mesyuarat tadilah. *How much actually* pada masa itu ia perlukan berapa banyak *and then* kita akan *allocate at that point of time*.

Macam Yang Berhormat Tuan Pengerusi *mentions* tadi *is good for us to give you what we call masa meeting* itu berapa ia *request and actual-nya* berapa dia bagi. *That's why* yang menunjukkan *actually at the end of the day* itu kita nampak benda itu.

Sepatutnya apabila dia *request* katalah kalau ia *request* RM5 billion dia sudah anggar sudah bagi pihak kastam *more or less how much that* dia hendak *refund*. Kalau dia *request* pada masa itu lima kita cuma bagi tiga. Itu yang menjadi masalah itu.

Tuan Haji Akmal Nasrullah bin Mohd Nasir: Okey, akan tetapi kalau merujuk balik kepada kenyataan Menteri Kewangan yang mana kalau saya ambil secara dasarnya, maksudnya wang tersebut telah digunakan untuk tujuan yang lain ataupun telah dibelanjakan untuk tujuan-tujuan seperti yang ditetapkan. Jadi maksudnya macam mana dengan pertentangan bahawa sepatutnya memang pendapatan GST itu net tetapi sekarang masalahnya *refund* itu lebih daripada net yang kita ketahui.

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: Saya— *because* kita ada *cashflow* kita. *I mean to us-lah at that point of time. Let say* kalau kita kata *we are supposed to receive based on the promise by* —berdasarkan perjanjian kastam kita sepatutnya dapat berapa. *That is the amount*

yang kita dapat Yang Berhormat. Makna kata kalau dia kata RM44 bilion kita akan pastikan kita dapat RM44 bilion-lah. Kalau *you mention* kata *probably* dia guna untuk benda lain itu saya tidak berapa pasti. Mungkin dari segi *refund* itu sendirilah mungkin sepatutnya.

Katakanlah macam kita *agreed somewhere* lebih kurang 35 percent *but suddenly* dia lebih tinggi, ia jadi 40 percent, ia jadi 45 percent menyebabkan *what do we call* kita kena bagi banyaklah.

Tuan Haji Akmal Nasrullah bin Mohd Nasir: Okey, kalau itu saya —soalan yang terakhirlah berkaitan saya hendak tahu jadi kenyataan Menteri Kewangan itu berdasarkan apa? Berlandaskan apa? Bila dia sebut bahawa RM19.4 bilion ini tidak dibayar balik dan digunakan untuk tujuan yang lain.

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: Saya tidak pasti Yang Berhormat sebab mungkin dia tengok dari segi *refund that we are supposed to pay*. Ini kerana Yang Berhormat Menteri Kewangan dia aktif, dia suka *because* sebagai akauntan dia suka tengok. Saya tidak pasti kalau keluarkan — dia *statement* itu *based on* — *but his right to say RM19.4 billion*.

Akan tetapi, dari segi macam kalau Yang Berhormat *mention about* kita guna untuk benda lain itu *I don't think so*-lah.

Tuan Pengerusi: Apa kedudukan sekarang *Consolidated Fund and then what was the lowest amount of money that in the Consolidated Fund*.

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *Today* —kena *check* dengan AG's Yang Berhormat.

Tuan Pengerusi: Oh, *you all* tidak tahu ini?

■1520

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: Dia yang menjaga kewangan negara kita ini. Kita apabila *every cashflow, every month* itu kita tahulah.

Tuan Pengerusi: *Cautious*.

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: Bila *every month* kita tahu...

Tuan Pengerusi: *Average* berapa *collection*-nya *every month* lebih kurang.

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *Payment salaries* sahaja lebih kurang lapan bilion Tuan Pengerusi.

Tuan Pengerusi: Lapan bilion. *Our condition?*

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *So, we should we able to get more than that*. Kalau kita *less than eight billion*, makna kita tidak cukup *to pay the salary alone*.

Datuk Seri Haji Ahmad bin Haji Hamzah: Tuan Pengerusi, dalam perkataan lain *the money has got to be somewhere*. *Since you are taking the net, the balance of the net now has*

got to be somewhere. If it is not only been misused, possibly it be possibility, that's possibility of being used for some other purposes.

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *There's a possibility, I agree.*

Tuan Wong Chen: Datuk, soalan saya Datuk. Okey, Datuk kata tadi GST sudah— *we have stopped and we are going to SST regime, right? As of 1st June, tidak ada GST. Jadi up to today, GST collection yang balance lagi adalah 22.85 bilion, betul ya? Tuntutan rebate yang paling banyak pun 19.4 billion or plus minus something-lah. Jadi maknanya boleh cover-lah.*

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: Boleh, kita boleh bayar tahun ini.

Tuan Wong Chen: Memang bolehlah.

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: Boleh.

Tuan Wong Chen: Akan tetapi tidak hendak bayar sebab hendak bayar 3.9 bilion sahaja...

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *Yes...*

Tuan Wong Chen: ...Dan *balance*?

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *Because* kita hendak kena *control* Yang Berhormat, *because* dari segi *deficit position* kita. *Because* kita punya *overall* hasil dia termasuk...

Tuan Wong Chen: Ya, jadi maknanya pada dasar-dasar pun *the final analysis is, if you want to pay back 19.4 billion*, boleh.

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *Yes.*

Tuan Wong Chen: *So the money is not missing?*

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *Yes.*

Tuan Wong Chen: *So it's a cashflow management decision that the committee made to release certain amount depending on the needs of the Customs Department and the needs of the government to spend on other expenses-lah. So...*

Datuk Seri Haji Ahmad bin Haji Hamzah: Dengan perkataan lain kita ada duit, kita ada duit tetapi *we are managing the cashflow*. Hanya satu lagi perkara, *that 19.4 billion is not supposed to be paid in full, only after verification*, selepas diaudit dan disahkan oleh agensi-agensi itu. Betul ya? Terima kasih.

Tuan Willie anak Mongin [Puncak Borneo]: *Sorry* Datuk, Puncak Borneo. Okey, so sebab kita pun sudah dengar daripada mula tadi, so kalau duit ini tidak hilang, so kita pun berpendapat *why are we here, what are we discussing? [Ketawa] Because if we just mismanagement of fund, I think...*

Tuan Pengerusi: *No, no, no. Yang Berhormat, we will not know that it was not hilang if you are not here. Now they are given us evidences so that we now know that the money tidak hilanglah. So ada purpose kita duduk sini ya. [Ketawa]*

Tuan Willie anak Mongin: *Okey, tetapi just now they said money itu tidak hilang tetapi here so when we asked, where is that money and they also cannot tell us where is that money. So it's actually a contradicting our statement. Kalau dia ada, di mana? Kalau kita mempunyai kemampuan untuk bayar, duit itu kena ada. So, because we have the duty here to tell what is happening. So, if it really mismanages of fund then we have to track. I am sure we can do that. So, I think we want to listen where is the money now. I think as simple as that. Thank you.*

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *Terima kasih Yang Berhormat but duit itu memang dalam Consolidated Fund-lah.*

Seorang Ahli: Hasil, hasil.

Tuan Pengerusi: Semua duitlah, semua...

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: Ya, semua duit, semua duit.

Tuan Haji Akmal Nasrullah bin Mohd Nasir: *Okey, Datuk saya follow up daripada Yang Berhormat Subang tadi yang mana memang dari segi asasnya boleh dibayar tetapi pada masa yang sama Datuk sebutkan bahawa kita kena uruskan cashflow, maksudnya defisit. Maksudnya kita tidak boleh bayarlah atau macam mana?*

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *[Bercakap tanpa menggunakan pembesar suara]*

Tuan Haji Akmal Nasrullah bin Mohd Nasir: *Akan tetapi defisitlah. [Ketawa]*

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *It has to be based yang mana yang audit kita tidak hendak kita buat kesilapan itulah.*

Tuan Wong Kah Woh: Okey, Datuk ya.

Tuan Steven Choong Shiau Yoon [Tebrau]: *Okey, saya cubalah hendak rujuk kepada Memorandum Treatment of GST Money yang di isu oleh Tommy Thomas, Attorney General. Di sini jelas dia kata amalan oleh MOF selama ini adalah salah kerana sepatutnya semua kutipan GST dia kena masuk Kumpulan Amanah dulu. Selepas bayaran balik semua baharu yang baki punya baru boleh masuk kepada Consolidated Revenue Fund. Jadi dia berpendapat kerajaan sudah melanggar spirit yang diwujudkan oleh Parlimen. Jadi itu satu isu. Saya berharaplah MOF akan ambil perhatian supaya pada masa yang akan datang tidak berlaku lagi.*

Oleh sebab salah menguruskan kutipan GST, you masuk ke Consolidated Account kemudian you guna anggapan 35 peratus pindah ke Wang Amanah, itu mengakibatkan dia kekurangan Wang Amanah untuk bayar balik. Jadi saya setuju supaya Akauntan, kalau macam ini duit semua di dalam Consolidated Revenue Account. Macam mana you guna Consolidated

Revenue Account itu 19.5 billion sudah guna *demand* itu susah kerana you semua masuk dalam satu *Consolidated Fund*. Cuma, sekarang punya duit mesti ada di dalam *Consolidated Revenue Fund*, dia kena dibayar balik dana itu 19.4 billion kena dibayar baliklah.

Tommy Thomas pun berpendapat dia kata kena dibayar balik secepat mungkin dan kena bagi *interest* juga kerana ini kesalahan yang dilakukan oleh kerajaan.

Tuan Wong Chen: *Actually*, tidak apalah Yang Berhormat Subang bagi *explanation* sikit. *Tommy Thomas paper* I sudah baca. *Because the act is so wide and broad and give the powers of discretion to the Minister. There is in fact no breach of the law. It doesn't say that what you've done is an illegal act, it's just said is not equitable.* So kalau betul-betul kita hendak jadi Malaysia Baharu, kita betul-betul hendak mengamalkan sistem yang baik, *the cashflow problem is problematic to the new Pakatan Harapan Government. If you tie yourself closely to the letter of the law or the equitable position, then you cannot do your job properly to lower the deficit, right.*

So, we have to be a bit careful. If we really want, kalau betul-betul Parlimen hendak juga sistem yang lebih *rigid* dan lebih telus, kita kena luluskan di Parlimen sebagai akta undang-undang. Kalau tidak, selagi ada *discretion power Minister* yang terlalu luas, *then we will always have the same problem and this applies to all legislations in Malaysia. That power to give Minister full discretion has to stop because* tidak bolehlah, kalau tidak— Datuk Roosme tengok saya. [Ketawa] Kalau tidak *you will always have no law and order. We will always have discretion of a Minister.*

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *Thank you very much* Yang Berhormat, *I think we are happy. If you ask us, we are very happy. We can work—* kita dengan hati yang tenang, *I think everybody as a civil servant I think, ya. I agree. I take note* Yang Berhormat *what do you call your concern* itulah.

Tuan Wong Kah Woh: *Datuk, maybe the last one from me.* Lanjutan daripada *what have been said* Yang Berhormat Tebrau and also Yang Berhormat Subang. *I think the key issue here is* di manakah wang yang dikutip itu dimasukkan *at the first instance.* So, *section 54(5)* memberikan kuasa kepada Menteri Kewangan untuk membuat satu perintah untuk memasukkan wang ke dalam Akaun Hasil Yang Disatukan. Dalam beberapa prosiding yang lepas, *I think Mr. Siva and Mr. Ezleezan* faham berkenaan dengan ini yang mana situasi perintah tersebut adalah didokumenkan di dalam *trust deed* yang kita ada. *Trust deed* ini Surat Ikatan Amanah bagi kumpulan wang yang ditubuhkan iaitu Kumpulan Wang Bagi Pembayaran Balik Cukai Barang dan Perkhidmatan, *so this is a trust deed.*

Upon tiba *reading of this trust deed, I got further confused to be honest.* Kita sekiranya boleh— *do you have a copy Mr. Siva or Mr. Ezleezan on the trust deed. Maybe easier so that I*

can refer it. So, trust deed ini menyatakan berkenaan segala terma-terma berkenaan dengan penubuhan Kumpulan Wang Bagi Pembayaran Balik Cukai GST. Sekiranya kita meneliti Perenggan 12, Perenggan 12 menyatakan bahawa Kumpulan Wang ini hendaklah dikreditkan dari masa ke semasa amaun berikut. 12.1. Amaun cukai yang dikutip di bawah Akta GST. *Okay, are you getting it Mr. Siva?*

■1530

Perenggan 12, kumpulan wang ini hendaklah dikreditkan dari masa ke semasa dengan apa-apa amaun berikut; 12.1, amaun cukai yang dipungut di bawah Akta GST. *So, all the monies are to be credit into this account* sekiranya *my interpretation is correct, but never mind. [Disampuk]*

Perenggan 14. Perenggan 15, *you see*. Semua atau sebahagian wang dalam kumpulan wang ini boleh dikeluarkan untuk dimasukkan ke dalam Akaun Hasil Disatukan atas arahan Menteri Kewangan selaras dengan sub seksyen 54(5) GST. Membaca perenggan 12 dan perenggan 15 bersama, kesimpulan yang mungkin boleh saya buat adalah perenggan 15 memberikan kuasa kepada Menteri Kewangan untuk memindahkan wang daripada akaun ini ke dalam Akaun Hasil Disatukan.

So dengan itu, sama ada ia dimaksudkan kesemua wang yang telah pun dikutip oleh GST sememangnya harus dimasukkan ke dalam *Amanah Account* terlebih dahulu dan dengan *power* daripada Menteri Kewangan di bawah 54(5) untuk dimasukkan semula ke dalam Akaun Hasil Disatukan. *So, that is in accordance here*. Akan tetapi dalam SOP yang kita faham dari *day one* dalam prosiding ini adalah kesemua wang dimasukkan ke dalam Akaun Hasil Disatukan *and then transferred out that 35 percent to the Amanah Account*. *So, which is which? When we were talking about 54(5), then the deed is clearly saying otherwise, so I do not know what is the pandangan* daripada MoF.

Encik Ezleezan bin Othman [Ketua Seksyen Bahagian Cukai (Dasar & Pelaksanaan GST), Kementerian Kewangan]: Terima kasih Tuan Pengerusi. Untuk yang 12.1, dia merujuk kepada seksyen 54(2). *So basically*, memang kita baca amaun cukai itu memang perlu dimasukkan. Kalau kita baca, secara asasnya perlu dimasukkan ke Tabung Amanah. Akan tetapi kita ada *second limb* di situ, "...*sebagaimana yang diberi kuasa ataupun ditentukan oleh Menteri Kewangan*". *So*, kalau kita baca memang perlu masukkan. Akan tetapi kita juga boleh baca kalau Yang Amat Berhormat Menteri Kewangan tidak menentukan apa-apa amaun, *so* tidak perlulah dimasukkan ke dalam Tabung Amanah.

Tuan Wong Kah Woh: *So*, secara praktikalnya *zero*?

Encik Ezleezan bin Othman: *Zero*. *So*, boleh dimasukkan kepada dalam *Consolidated Fund*.

Untuk perenggan 15 atau 54(5) itu, hasrat *provision* itu sebenarnya sekiranya ada lebih dalam Tabung Amanah itu tidak digunakan untuk pembayaran *refund*, so boleh dimasukkan ke dalam *Consolidated Fund* supaya kita tidak hendak duit itu *idle* di situ, tidak digunakan untuk apa-apa tujuan. So, sebab itu kita ada seksyen 54(5) itu.

Tuan Wong Kah Woh: *So I think satu penjelasan yang baik, tetapi kita balik kepada 12.1. Apabila kita menyatakan bahawa— so if the Finance Minister says no money to be put in this account, so there will be no money...*

Encik Ezleezan bin Othman: Sebagaimana ditentukan.

Tuan Wong Kah Woh: Sebagaimana yang ditentukan. So, persoalan saya yang lanjut adalah *when did the Prime Minister – I mean the Menteri Kewangan I yang lepas, that is the former Prime Minister, makes such a ruling that no money shall be put into this account but all shall be go into Akaun Hasil Disatukan? Jika tidak ada, then the money must go to the Amanah Account. So, that is the key question.*

Seksyen 54(2) menyatakan *money must go to the Trust Account. Section 54(5) says that the Prime Minister has a power to order otherwise. So, when did the former MK1 gives such an order out? Previously during the previous proceeding, kita difahamkan bahawa everything is in the trust deed. So, when I raised an issue just now and upon your clarification, I think here never says that the Prime Minister has exercised such a power. So, we wanted to see if there are any minutes to that effect. So that, the MK1 as he said that he exercised his power under 54(5), so that all monies are to be going into the Akaun Hasil Disatukan.*

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *I think you are right Yang Berhormat. Cuma macam saya mentioned masa awal tadi tanya, memang I cannot answer that. I have to find kalau if I can have that, then I will show you. But, I cannot promise because I am not so sure about that.*

Tuan Pengerusi: *That exactly the question.*

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *Yes. I take note of that.*

Tuan Pengerusi: So, you rasa ada tidak arahan Menteri Kewangan untuk...

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: Saya tidak *sure* Yang Berhormat. Saya memang tidak *sure*. Akan tetapi *you are right to say that you know, based on this. I agree. I agree with you.*

Tuan Pengerusi: *So, that is the question because kita semalam dapat surat daripada AGC, clarification daripada AGC. That is why everybody on the same length. We have length on that issue.*

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: *I'll take note what we call your concern seriously.*

Tuan Pengerusi: ...kita boleh masukkan sebahagian daripada... [Bercakap tanpa menggunakan pembesar suara]

Tuan Wong Kah Woh: *[Bercakap tanpa menggunakan pembesar suara]*

Tuan Pengerusi: *[Bercakap tanpa menggunakan pembesar suara]*

Tuan Haji Akmal Nasrullah bin Mohd Nasir: Sebab kena ada. Kalau tidak, ada pihak yang menggunakan kuasa Menteri tanpa Menteri.

Tuan Pengerusi: Kita hendak *cover* Kementerian Kewangan.

Datuk Ahmad Badri bin Mohd Zahir: Ya. *Thank you.*

Tuan Pengerusi: Okey.

[Mesyuarat ditangguhkan pada pukul 3.36 petang]